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Schools in the Wilderness 曠野的學校 
Illustration 1: 
屬靈產業的傳承/Inheritance of spiritual property 

神用兩代人完成進入迦南地。 我們來比較摩西和約書亞。 

God uses 2 generations to accomplish entering into the land of Canaan.  We 
are to compare Moses and Joshua. 
 

I. 不同的成長背景, 但是同樣的屬靈使命. 

    Growing up in different background, endowed with the same  
    spiritual visions. 
 
A. Different Background不同的成長背景. 

    摩西Moses:埃及的哈佛, 耶魯, 普林斯敦/Ivy league of Egypt 

  【徒 Acts 7:22】 

   約書亞 Joshua:奴隸屋裡的家庭學校/Home School in a house of slaves 

   嫩的兒子約書亞/Joshua son of Nun (Joshua 1:1) 

 
B. Same Training in the wilderness. 相同的曠野訓練. 

   (God and nature as the only meditation place—personal spiritual pursuit). 
Illustration 2: 
 
書珥的曠野(Desert of Shur) 

【出 Exod 15:22~27】 

 
 

II. 書珥曠野的小考 Quiz at the wilderness of Shur. 
【出 Exod 15:26】 

 
 

III. 人生的功課 Lessons for Life 

   Illustration 3: 
【出 Exod19:1~6】 

【何 Hos2:14~20】 

 
Illustration 4: Sous vide cooking/真空低溫烹調法 

【出 Exod15:24】 

【出 Exod15:25】 

 

Conclusions 結論 
Illustration 5: 
 
你有Marah的測試嗎？ 您對生活中的測驗有何反應？ 抱怨？ 或者像真

空低溫烹調法那樣擠掉空氣，讓水壓讓你更接近上帝？ 不管塑料袋外

面是甜水還是苦水，它都能讓你更接近上帝。過去，上帝給你的奇蹟是

偉大的。 上帝的應許在未來會更大。 上帝的測驗現在為您準備。 你的

反應是什麼？ 

Do you have tests of Marah? What will your response to the quizzes of your 
life? Complain? Or squeeze off the air and allow the water pressure like in 
Sous Vide cooking to push you closer to God?  It does not matter outside of 
the plastic pouch is sweet water or bitter water, it can push you closer to 
God. God’s miracle for you was great in the past. God’s promise is even 
greater in the future. God’s quizzes are here now for you. What is your 
response going to be? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Reflections: 
1. Does the sermon reminds you of the “irregularities” in your life?  What 
have these irregularities done to you? Pushing you away from God or pulling 
you closer to God? 這個信息有沒有讓你想起生命中許多不甚順利的經

歷? 這些不順的經歷, 讓你離開神更遠, 還是把你緊緊地貼近神? 

 
2. What kind of attitude would help you to pass the tests of the life?  What 
kind of faith in God will help you to pass the tests with a flying high score? 
甚麼樣的態度可以幫助你通過生命的小考? 要在這考試中有很好的成績, 

你必須對這位生命的主宰有甚麼樣的信心? 
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